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ACTA DE LA REUNIÓ DE LA COMISSIÓ ACADÈMICA DE LA FACULTAT DE BIOLOGIA  

 

 

Dia: 29 de juny de 2022 

Hora: 10h 

Lloc: Aula A15 (sessió híbrida) 

Teams: https://teams.microsoft.com/l/meetup-
join/19%3ameeting_NjEwZGY0YzEtNWUxZS00NTYzLTk4YTMtYjllYTcwZDExNWM3%40thread.v2/0?con
text=%7b%22Tid%22%3a%22a2313cab-b1c3-4f3a-bb11-
2157447ddbb4%22%2c%22Oid%22%3a%22dcaf1000-c8e3-41b3-bd94-e811b0324ca8%22%7d 

 

Ordre del dia: 

1. Aprovació de les actes anteriors 

2. Informe del president de la Comissió 

3. Afers de tràmit 
4. Torn obert de paraula 

 
Assistents: Ferran Burgaya, Marta Camps, Silvia Busquets, Marta Camps, Esther Esteban, Joan Carles 

Ferrer, Magdalena Grifoll, Anna Gumà, Ester Lozano, Cristina Madrid, Albert Martínez, Francesc Oliva, 

Teresa Pagès, Araceli Rosa, Teresa Sauras. Jordi Urmeneta. 

Assistents connectats: Antoni Arcas, Empar Carrillo, Marta Morey. 

Convidats: Rosina Gironès, Carles Balsalobre. 

Es disculpen: Núria Bonada, Dolors López, Maria Soley, Xavier Remesar. 

 

 

1. Aprovació de les actes anteriors 

S’aproven sense esmenes. 

 

2. Informe del president de la Comissió 

Previ a l’informe del vicedegà, la degana, Rosina Gironés, pren la paraula per informar sobre els següents 

temes: 

Des de la UB s’està revisant el PDA de recerca, de gestió i de docència. Volen modificar els criteris i 

ajustar-ho més al que fa realment el PDI. 

També estant revisant el model docent per veure com millorar-lo i com s’haurà d’adaptar al RD 822/2021. 

Des de la facultat podríem també fer una reflexió. Es pot organitzar alguna trobada per parlar-ne, 

aprofitant els diners que vam rebre per fer front a les necessitats derivades d ela pandèmia. 

En relació als projectes RIMDA, sortiran convocatòries separades per projectes de Millora docent i i 

d’Innovació docent. La facultat es la que menys projectes demana. Això repercuteix amb els diners que 

assignen anualment per objectius, ja que es considera un mèrit. S’hauria de promoure que el professorat 

en demanés més. 

El vicedegà, Albert Martínez, passa a comentar detalladament els punts del document enviat prèviament 

als membres de la Comissió. 

Docència 2021-2022:  

Valoració positiva del curs amb plena normalitat tot i comptar amb menys aules per manca de 

ventilació.  

El dia 30 acaba el termini per a que l’alumnat ompli les enquestes. El dilluns 27 se’ls fa un 

recordatori. El percentatge de resposta està sobre el 30%. 

La UB es replanteja modificar l’enquesta, S’aplicaria el curs 2023-2024. 

https://teams.microsoft.com/l/meetup-join/19%3ameeting_NjEwZGY0YzEtNWUxZS00NTYzLTk4YTMtYjllYTcwZDExNWM3%40thread.v2/0?context=%7b%22Tid%22%3a%22a2313cab-b1c3-4f3a-bb11-2157447ddbb4%22%2c%22Oid%22%3a%22dcaf1000-c8e3-41b3-bd94-e811b0324ca8%22%7d
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Docència 2022-2023:  

Està introduït tot el Gr@d a excepció d’alguns casos puntuals. La programació de graus i màsters 

ja està feta. 

S’informa dels següents canvis en la gestió dels ensenyaments: 

• Joan Carles Ferrer deixa el càrrec de Cap d’estudis de Bioquímica i cedeix el lloc a 

l’Ignasi Ramírez. Encara no és oficial. 

• Magda Grifoll deixa el càrrec de Cap d’estudis de Biotecnologia i cedeix el lloc a en 

Carlos Balsalobre. Encara no és oficial. 

• Miquel Arnedo deixa el càrrec de coordinador del Màster de Biodiversitat i cedeix el lloc 

a l’Alberto Maceda. 

• Carme Bergareche es va jubilar a 30 d’abril, per lo que ha deixat vacant la representació 

de la Secció de Fisiologia Vegetal a la Comissió Acadèmica. Esperem que des de la 

Secció ens comuniquin qui la substituirà.  

Se’ls agraeix la tasca feta i la seva dedicació, sobre tot, per les circumstancies viscudes durant la 

pandèmia. Tant el Joan Carles, com la Magda agreixen el suport de tot el professorat i malgrat la 

gran dedicació que representa el càrrec, han treballat a gust i estan satisfets d’haver tingut 

l’oportunitat d’exercir-lo.  

Mentre no prenguin possessió les persones que els substituiran, continuaran amb la seva tasca, 

probablement, fins a setembre. 

Docència 2023-2024:  

Se’ns demana avançar la programació del 2023-2024. Una possibilitat és demanar les fitxes el 

setembre-octubre de 2022. Farem una reunió amb els caps d’estudis i el personal de secretaria per 

a buscar un sistema que agilitzi el disseny de la programació i la introducció del Gr@d en 

l’aplicatiu.  

Es comenta que es molt complicat, per no dir impossible fer-ho amb tanta antelació. Es farà el 

que es pugui. 

La pregunta es per què ho volen en tant de temps. Sembla que el vicerector de PDI li interessa pe 

poder fer el càlcul de necessitats de professorat amb temps suficient. 

Des de deganat es vol potenciar l’augment d’assignatures impartides en anglès per acollir al 

nombre creixent d’estudiants Erasmus que arriben. Es demanarà a caps d’estudis i coordinadors 

d’assignatures que es proposin assignatures en aquesta llengua. 

La impartició d’assignatures en anglès implica rebre més diners de capítol II. A més, facilita 

signar convenis amb universitats que posen com a condició per enviar estudiants el que s’ofereixi 

docència en anglès.   

Adaptació dels ensenyaments al nou Real Decreto 822/2021: 

En els propers 6 anys s’han d’haver adaptat tots els nostres ensenyaments a la nova normativa. 

Aquest juliol, els vicerectorats es reuniran per a confeccionar unes guies de les modificacions que 

s’hauran de fer en les memòries dels ensenyaments. Sobre aquestes guies, la facultat proposarà 

una trobada amb els/les caps d’estudis i coordinadors de màsters per a fer un “brain storming” 

per analitzar els ensenyaments i proposar canvis per tal de millorar-los i adaptar-los. 

De moment, hi haurà dos períodes per presentar modificacions (substancials a l’octubre 2022 i 

no substancials al febrer 2023) com ara canviar l’àmbit de coneixement dels ensenyaments per 

adaptar-los al nou llistat emès pel RD. 

La UB té previst revisar/crear les normatives de modalitat de  semipresencialitat/virtualitat, plans 

docents i TFG/TFM. 

Optatives transversals: 

Pel curs 2022-23 s’oferiran les següents optatives transversals: 
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− Bioètica: Facultat de Biologia, als graus de graus de Bioquímica, Biologia, Biotecnologia, 

Ciències Biomèdiques i Màster de Genètica i Genòmica. 

− Gènere, Ciència i Tecnologia: Facultat de Física, als graus de Física i Enginyeria 

Electrònica. Facultat de Química, als graus de Química i Enginyeria de Material. 

Facultats de Ciències de la Terra i Matemàtiques i Informàtica, estan pendents. 

− Creativitat, innovació́ i emprenedoria: Facultat d’Economia i Empresa, al grau 

d’Administració́ i Direcció́ d'Empreses. Facultat de Medicina i Ciències de la Salut, als 

graus d’Enginyeria Biomèdica. Facultat de Química, als graus de Química i d’Enginyeria 

de Materials.  

Pel curs 2023-24 seria necessari augmentar el nombre d’optatives transversals relacionades amb 

ODS, canvi climàtic, perspectiva de gènere, entre d’altres, sobretot en aquells àmbits on aquesta 

oferta encara no està establerta. 

Projectes docents: 

Només informar que els projectes, a  partir d’ara, poden ser de dos tipus: d’innovació docent i 

millora docent. Estan explicant-ho a les facultats (a la nostra encara no). 

Normativa de reconeixement de crèdits: 

− El passat 22 de juny es va aprovar, per Comissió Acadèmica UB, la nova normativa de 

reconeixement de crèdits. En el moment que sigui oficial, s’informarà als gestors dels 

ensenyaments.  

Modificacions en els ensenyaments: 

El Grau interuniversitari de Bioinformàtica ha demanat passar dels 180 crèdits actuals a 240 

crèdits per seguir amb la nova normativa del Ministerio. També estan intentant que es passi a preu 

públic. 

Reformes a les aules: 

• iM4 s’ha posat una tarima nova 

• iP1: es posaran 5 PCs més (fins a 20 PCs) 

• iP2: s’afegiran taules per aquells/es alumnes que vagin amb el portàtil. Es canviarà el 

sostre malmès.  

Convocatòria material docent: 

Amb els 98.000€ que ens van concedir, es crea l’aula de microscòpia digital (aula M10), amb 25 

microscopis i es reparteixen 13 microscopis amb càmera WIFI més, 9 lupes amb càmera WIFI i 

una lupa mòbil segons la taula següent: 

  

MICRO + 

CAM WIFI 

LUPA + 

CAM WIFI 

LUPA 

PORTÀTIL 
LABS 

MICROBIOLOGIA 2    

GENÈTICA 1 1   

BIOLOGIA CEL·LULAR 1 1  P6, P7 

FISIOLOGIA  2 1  M3, M4, M5 

IMMUNOLOGIA 1   A1 

ZOOLOGIA 2 2  A6, A7 

FISIOLOGIA VEGETAL 1 1  M6 

ECOLOGIA 1 1  A8 

BOTÀNICA I MICOLOGIA 2 2 1 A4, A5 

TOTAL 13 7 1  
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El 27 de juny han arribat els aparells i es repartiran els que han d’anar als laboratoris (dijous 30). 

Un cop instal·lada l’aula de microscòpia digital, es faran sessions de formació al professorat 

interessat, segurament a principis de setembre. 

Convocatòria UNIDIGITAL:  

La UB ha rebut un total de 1.762.200€ per a digitalitzar la Universitat. Aquesta partida serà 

repartida, entre d’altres accions a: 

1. Adequació de la xarxa WIFI. La nostra facultat rebrà 19 antenes WIFI per a dotar d’aquest 

sistema als laboratoris docents i a les aules d’informàtica. A l’hivernacle s’ha de mirar si es pot 

instal·lar.  

2. Convocatòria DIGAPREN. Aquesta convocatòria vol dotar a algunes facultats d’una aula 

HALC i de sistemes de realitat virtual i realitat augmentada. 

• Respecte l’aula HALC, la facultat sol·licita convertir l’aula A16 amb capacitat per a 40 

persones en una aula amb els sistemes adequats per a activitats grupals i híbrides. La 

proposta de la Facultat és la següent: 

 

• .Material addicional: 

− 3 monitors no interactius de 65” 3000€ 

− 4 suports amb rodes per a monitors 2800€ 

− 1 micròfon solapa 914€ (CSUC) 

− 1 webcam 2 (audiència) 1000€ 

• Instal·lacions: 

− S’hauria de posar més endolls en una de les parets.  

• Mobiliari: 

− Hem pensat que les taules i les cadires que tenim a l’aula A16 ja estan bé per a fer 
treballs en grups, pel que no demanarem mobiliari. El que si demanem és que es 

financi la col·locació de quatre rodes a totes les taules que hi ha, unes 20. Pensem que 

el preu d’aquesta acció oscil.la els 500€. 

Per tant, aula HALC  16: 25.614€ aproximadament. 

• Respecte els sistemes de Realitat virtual i Realitat augmentada, s’ha fet una reunió amb 

els responsables dels ensenyaments i professorat interessat per valorar les assignatures 

que podrien estar interessades en adquirir programari o elaborar contingut virtual. De 

moment, semblaria interessar per a l’assignatura d’Anatomia i per a pràctiques 

d’antropologia, evolució humana i pel màster d’Antropologia Biològica (Neus Martínez) 

o per pràctiques de Bioinformàtica (Federica Battistini). Encara estem recollint qualsevol 
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petició que pugui aportar aquell professorat interessat en incloure aquests sistemes de RV 

i RA a les seves assignatures. 

• El més probable és que, de moment, la facultat es doti d’ulleres de RV (demanaríem 25). 

Preinscripció de màsters oficials:  

El nombre de preinscrits és el següent: Agrobiologia Ambiental (34); Antropologia Biològica 

(54); Aqüicultura (22); Biodiversitat (93); Ecologia, Gestió i Restauració delmedi natural (100); 

Fisiologia Integrativa (34); Genètica i Genòmica (187); Immunologia Avançada (135); 

Microbiologia Avançada (123); Neurociències (169); Oceanografia i Gestió del Medi Marí (49). 

Cursos de formació continuada (antics cursos propis):  

S’estan canviant les normatives per adaptar-se al nou Real Decret. Des de la UB estan fent l’estudi 

i ens convocaran a tots els responsables i directors/es de cursos propis el 27 de setembre a una 

reunió informativa. A part d’aquests canvis, la UB vol promocionar la inter-relació entre els 

cursos de formació permanent i els grups de recerca per a que els investigadors/docents creïn 

cursos que servirien per finançar els seus grups de recerca. 

Respecte les enquestes dels cursos de postgrau, el 22-23 seran on-line però això canviarà pel 23-

24, quan la UB té previst canviar tot el sistema d’enquestes de graus, màsters i postgraus. 

Representants d’estudiants a la comissió acadèmica: 

Des de fa anys, no tenim representants en aquesta comissió. Es demana els caps d’estudis que 

proposin estudiants perquè en formin part a partir del curs 2022-2023. Es important per acomplir 

amb els estàndards de qualitat, ara que estem demanant l’acreditació de centre. Com els 

representants no depenen d’elecció, se’ls pot demanar directament als que van a junta de facultat 

o que son delegats de curs. 

Festa de l’alumnat i fira d’associacions d’estudiants UB: 

S’ha presentat a l’estudiantat la proposta d’organitzar una jornada festiva (organitzada per ells) 

per a tota la comunitat UB, a l’octubre de 2022, que inclogui una fira d’associacions d’estudiants, 

acompanyada de diverses activitats lúdiques i culturals paral·leles, i actuacions musicals de grups 

i artistes de la comunitat UB.  

Proposen el 6 d’octubre a l’exterior del col·legi Major Penyafort-Montserrat.  

Estatut del becari: 

Segons l’esborrany del Estatuto del becario del Ministerio de Trabajo, es proposa que totes les 

practiques curriculars cotitzin a la Seguretat Social amb bonificació́ del 90% i siguin remunerades. 

Es demana elevar al Ministerio la preocupació́ de les universitats per l’impacte que tindrà̀ aquesta 

mesura sobre algunes titulacions (en la nostra segur que seria la fi dels pràcticums i TFG en el 

format actual) i per la sobrecàrrega de feina de gestió́ que pot implicar per les universitats si es 

dona el cas de què siguin aquestes les que hagin de dur a terme la gestió́ de donar d’alta i de baixa 

al seu alumnat. 

S’ha demanat que la UB presenti una esmena a la totalitat perquè si s’aplica, afectarà directament 

als pràcticums i pràctiques externes dels TFG i TFM. No hi ha diners per suportar el pagament 

des de les facultats o la UB, ni per la gestió que comportaria les altes i baixes de tots els estudiants. 

Les empreses segurament tampoc voldrien assumir la despesa de pagar sous i no oferirien places. 

Convocatòries Erasmus pràctiques (vicedeganat de mobilitat): 

S’han resolt les 3 convocatòries Erasmus Pràctiques que han estat obertes durant l’abril 2022. 

S’han assignat moltes a estudiants de la Facultat de Biologia  

Destaquem l’èxit de la convocatòria Erasmus Pràctiques recent Graduats entre els estudiants de 

Màster, sent el 1er any que aquesta convocatòria s’obria a la UB als estudiants de Màster. 
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  2021-22 2022-23 

  

Erasmus Pràctiques  

Estiu 

Erasmus Pràctiques  

2n termini 

Erasmus 

Graduats 

GRAUS Biologia  5 2 

Bioquímica 1   

Biotecnologia 3 9  

Ciències Ambientals  2 3  

Ciències Biomèdiques 3 25 2 

MÀSTERS Agrobiologia 1   

Antropologia  1 2 

Aqüicultura 1  1 

Biodiversitat  1 4 

Biomedicina    

Ciències del Mar 1  4 

Ecologia   3 

Fisiologia Integrativa   2 

Genètica   2 

Immunologia   1 

Microbiologia   3 

Neurociències   1 

 TOTAL FACULTAT 12 44 27 

     
De cara al curs que ve s’estan gestionant 217 mobilitats internacionals.   

Els estudiants de Màster (de moment 2 places assignades) realitzaran les seves sol·licituds al 3er termini 

Erasmus Pràctiques 2022-23 que obrirà del 5 de setembre al 4 de novembre 2022-23.  

 

Mobilitat 2022-23 
Erasmus 

Estudis 

Erasmus 

Pràctiques* 

Global 

Faculty 

Global 

UB 

Pràctiques 

Curriculars 

Internacionals** 

TOTAL 

GRAUS Biologia 40 8  4 1 53 

Bioquímica 16  1   17 

Biotecnologia 28 10 1  1 40 

Ciències 
Ambientals  10 4  1 

 
15 

Ciències 

Biomèdiques 62 27  1 

 

90 

MÀSTERS Agrobiologia       

Antropologia  1    1 

Aqüicultura       

Biodiversitat  1    1 

Biomedicina       

Ciències del Mar       

Ecologia       
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*Hi haurà més places Erasmus Pràctiques ja que el 3er termini Erasmus Pràctiques 2022-23 obrirà 

del 5 de setembre al 4 de novembre 2022-23.  

**Hi haurà més mobilitats en les pràctiques curriculars internacionals d’estudiants de Màster i de 

Grau 

 

 

3. Afers de tràmit 

Es procedeix a la informació i aprovació, si s’escau, i per petició del Dr. Arcas, cap d’estudis del 

grau de Biologia, de que es reconeguin 3 crèdits de lliure elecció per al curs d'extensió 

universitària "Anàlisi de dades i disseny d'experiments amb R”. Adjuntem la fitxa del curs. 

Es ratifiquen les següents propostes aprovades per la Comissió permanent de la Comissió 

Acadèmica, 

1. Nou pla d’estudis del Màster d’Aqüicultura i memòria modificada i itinerari de liquidació. 

2. Tres cursos de postgrau (són re-edició, ja es van aprovar en cursos anteriors): 

• Restauració d'espais miners: l'avaluació 

• Restauració d'espais miners: les calcàries, la mineria del carbó i de la sal 

• Restauració d'espais miners: les argiles, les sorres i les graves 

 

4. Torn obert de paraula 

Toni Arcas comenta que a Biologia hi ha grups amb més de 90 alumnes, donat al nombre d’entrada i 

a que només hi ha dues línies. Proposa demanar que es baixi el nombre d’entrada.  

També comenta que les assignatures anuals distorsionen la gestió a l’hora d’organitzar els horaris. 

Parlarà amb els afectats si es possible que passin a semestrals. 

El vicedegà demana que es passi l’acta provisional a tots els membres de les seccions perquè estiguin 

assabentats dels temes tractats. 

 

 

Sense més temes a tractar, s'aixeca la sessió a les 11:30 hores.  

 

La Secretària de la Comissió     Vist i Plau President de la Comissió 

Teresa Pagès        Albert Martínez 

Fisiologia 

Integrativa     

 

 

Genètica       

Immunologia       

Microbiologia       

Neurociències     
1 1 

 TOTAL 156 51 2 6 2 218 


